
4747 16/5 56: Meddelelser fra formanden. 4749, 

[Formanden.] 
Folketingsmand Lynnerup Nielsen har 

meddelt mig, at han ønsker til økonomi- og 
arbejdsministeren at stille følgende spørgs- 
mål: 

"Agter økonomi- og arbejdsministeren 
at ændre cirkulæret af 5. oktober 1955, 
således at beskæftigelsesarbejder ikke 
standses i tiden 1. juni-31.  august?" 

Medlem af folketinget Ragnhild Andersen 
har meddelt mig, at hun ønsker til social- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvad er forklaringen på, at der til en 
aldersrentemodtager, der har tilskrevet 
amtmanden angående et personligt tillæg 
til renten, sendes politi hjem til afhøring 
af pågældende? 

Er det en sædvanlig benyttet fremgangs- 
måde, og finder socialministeren det i 
givet fald forsvarligt at opretholde den?" 
Spørgsmålene vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, torsdag den 17. maj, kl. 13 med føl- 
gende dagsorden: 

1) Tredie behandling af: 
Forslag til lov om ekspropriation af visse 

arealer m. v. til brug ved forsøgsvirk- 
somhed i forbindelse med den fredelige 
udnyttelse af atomenergien. 

2) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om yderligere forlængelse 
af lov om bemyndigelse til opretholdelse 
af en dansk styrke i udlandet. 

3) Anden behandling af: 

Forslag til lov om forlængelse af skatte- 
fritagelsen i henhold til lov om lem- 
pelse i beskatningen til staten af ny- 
opførte bygninger. 

4) Anden behandling af: 

Forslag til lov om midlertidigt løntillæg 
m. v. til statens tjenestemænd m. fl. 

5) Andén behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
avancebegrænsning vedrørende visse 
leverancer og arbejder m. v. 

6) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
tilbagebetaling af fortjeneste ved er- 
hvervsvirksomhed m. v. i tysk inter- 
esse. 

7) Anden behandling af: 

Forslag til lov om indseende med priser. 

8) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om til- 
syn med monopoler og konkurrence- 
begrænsninger. 

9) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i lov om 
byggeri med offentlig støtte [af Paabøl]홢 

Mødet hævet kl. 1440. 

106. møde.  

Torsdag den 17. maj kl. 13. 

Formanden: I skrivelse af dags dato med- 
deler indenrigsministeren, at han ønsker her 
i tinget skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændringer i lov for 
Færøerne om sygehuse. 

Udvalget angående forslag til lov om 
ændringer i lov om banker har afgivet til- 
lægsbetænkning over nævnte lovforslag. 
Eksemplarer er omdelt. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Indenrigsministeren (Carl Petersen): Jeg 
skal herved tillade mig for det høje folke- 
ting at fremsætte forslag til lov om æn- 
dringer i lov for Færøerne om sygehuse. 

Forslaget, der er enstemmigt vedtaget af 
Færøernes lagting, tilsigter at skabe grund- 
lag for en forhøjelse af de gældende takster 
for behandling af sygekassepatienter på 
de. færøske sygehuse. Disse takster er nu 
fastsat i sygehusloven til 2 kr. pr. sygedag. 



4749 17/5 56: Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 4750 

[Indenrigsministeren.] 
Da udgifterne til sygehusenes drift imidler- 
tid er steget fra ca. 6 kr. pr. sygedag i 1939 
til godt 30 kr. pr. sygedag i 1954-55, har 
man på Færøerne ønsket at gennemføre en 
forhøjelse af sygehusenes takster. 

Efter forslaget vil taksterne i fremtiden 
blive fastsat i et af indenrigsministeriet 
godkendt takstregulativ, således som det 
er tilfældet for de offentlige sygehuse i det 
øvrige land, og det er hensigten at fast- 
sætte taksterne på linie med, hvad der i 
almindelighed gælder for de kommunale 
sygehuse. 

Udover den anførte ændring af takst- 
bestemmelserne indeholder lovforslaget ale- 
ne nogle formelle ændringer, som står i 
forbindelse med Færøernes ændrede stats- 
retlige stilling i henhold til hjemmestyre- 
loven. 

Idet jeg iøvrigt henviser til de til lov- 
forslaget knyttede bemærkninger, skal jeg 
herved anbefale forslaget til folketingets 
velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ekspropriation af visse arealer m. v. til brug 
ved forsøgsvirksomhed i forbindelse med den 
fredelige udnyttelse af atomenergien. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4663). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 133 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
yderligere forlængelse af lov om bemyndigelse 
til opretholdelse af en dansk styrke i udlandet. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4708). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 115 stemmer mod 24. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om, 
forlængelse af skattefritagelsen i henhold til 
lov om lempelse i beskatningen til staten af 
nyopførte bygninger. 

(Første behandling findes i tidenden sp.. 
380, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
699). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be", 
tænkningen. 

Udenfor betænkningen var der ikke stilletì 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor-, 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredie behandling sattes til for- 
handling under eet. 

Udvalget ordfører (Ove Hansen): Jeg 
kan oplyse, at udvalget har holdt 4 møder 
og bl. a. haft samråd med finansministeren. 
I udvalget har man været noget betænkelig; 
ved at forlænge skattefritagelsen til 1959, 
og finansministeren har derfor stillet æn- 
dringsforslag om en ny affattelse af lovfor- 
slaget. Den går ud på, at fritagelsen for at 
svare ejendomsskyld af nyopførte bygnin- 
ger kun skal gælde til 30. juni 1956. Udval- 
get kan tiltræde dette ændringsforslag, og 
jeg vil gerne, på udvalgets vegne anbefale, 
det til vedtagelse. 

Oluf Pedersen: Vi har jo ikke været re- 
præsenteret i udvalget, og jeg finder derfor 
anledning til at spørge, hvilken begrundelse: 
der er for det stillede ændringsforslag. Jeg- 
kan ikke se, at der var noget galt i at ved- 


